
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
Sammanträdesdatum 
2024-04-25 

 
  

Regionfullmäktige   
 
Tid och plats 09:30-15.00, Expohallen, Munken, Timmernabbsvägen 2, Mönsterås 
Beslutande 
 

Jonas Erlandsson (S), ordförande 
Anders Andersson (KD), vice ordförande 
Lena Segerberg (S), ersättare för Angelica Katsanidou (S) 
Per Wimarsson (S) 
Marcus Fridlund (S), ersättare för Malin Wimmerström (S) 
Åke Jägerö (S) 
Rosie Folkesson (S) 
Mattias Wärnsberg (S) 
Johnny Bengtsson (S), ersättare för Cecilia Hammar (S) 
Peter Vretlund (S) 
Rickard Bäck (S), ersättare för Lejla Radovic (S) 
Elin Sejnehed (S) 
Martina Aronsson (S) 
Maria Ixcot Nilsson (S) 
Henrik Nilson Bokor (S) 
Mårten Ekblad (S), ersättare för Mattias Adolfson (S) 
Malin Anell (S) 
Bodil Liedberg Jönsson (S), ersättare för Anders Henriksson (S) 
Ing-Marie Karlsson (S) 
Solveig Holmer (S), ersättare för Sara-Lisa Ekdahl (S) 
Steve Sjögren (S) 
Lasse Johansson (S) 
Jeanette Sandström (S) 
Per-Olof Johansson (S) 
Kristina Sjöström (S) 
Karin Helmersson (C) 
Joachim Starck (C) 
Magnus Danlid (S) 
Mahmoud Al Mokdad (C) 
Bengt Törnblad (C) 
Emmy Ahlstedt (C) 
Lena Granath (V) 
Daniel Ståhl (V) 
Jonny Andersson (V) 
Jan Martinsson (V) 
Sara Kånåhols (V) 
Ellinor Troli (M), ersättare för Malin Sjölander (M) 
Emil Jörgensen (M), ersättare för Elin Sjölander Landerdahl (M) 
Åsa Ottosson (M) 
Robin Hanzl (M) 
Lennart Hellström (M) 
Pär-Gustav Johansson (M) 
Daniel Lindvall (M) 
Sven Sparavec (M) 
Emma Lilliehorn (M) 
Monica Ljungdahl (M) 
Carl Dahlin (M) 
Eila Medin (M) 
Jimmy Loord (KD) 
Maud Ärlebrant (KD) 
Ola Hammarbäck (KD), ersättare för Gudrun Brunegård (KD) 
Chatrine Pålsson Ahlgren (KD) 
Margreth Johansson (KD) 
Arne Sjöberg (KD) 
Marwin Johansson (KD) 
Martin Kirchberg (SD) 
Bo Karlsson (SD) 
Börje Nordström (SD), ersättare för Leif Gustavsson (SD) 
Erik Arvidsson (SD) 
 

1Comfact Signature Referensnummer: 1761063



Region Kalmar län 
Datum 
2024-04-25 

 Sida 
2 (2) 

 

 Ann-Marie Norman (SD) 
Anni Juhl-Nielsen (SD) 
Sune Olsson (SD), ersättare för Michael Erlandsson (SD) 
Lillemor Marcus Jonsson (SD) 
Claus Zaar (SD) 
Göran Gustafsson (SD) 
Petra Gustavsson (SD) 
Göran Bågenholm (SD) 
 

Övriga närvarande Carl-Wiktor Svensson (KD), regionråd §§ 50–67 
Madeleine Rosenqvist, vice ordförande patientnämnden § 55 
Urban Oskarsson, sektionschef patientnämnden § 55 
Sofia Åkesson, regionens revisorer 
Ann-Sofie Hedenstein, kanslidirektör 
Johan Jarl, regionsekreterare 

   

Justering Sker digitalt. 
 
 
Paragraf 50–59, 61-76  

 
60 omedelbart justerad, se separat protokoll 
 

 

Ordförande Jonas Erlandsson (S) 
 

 

Justerare Per Wimarsson (S) Robin Hanzl (M)  
  
Sekreterare Johan Jarl 
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§ 50  Ärendenummer RS 2024/12 

Godkännande av föredragningslistan 

Beslut 
Regionfullmäktige godkänner föredragningslistan. 

3Comfact Signature Referensnummer: 1761063



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  

Datum 
2024-04-25 

 
 

 
Regionfullmäktige 
 

 
 

 
 

 
 
 

 
 

§ 51  Ärendenummer RS 2024/12 

Val av justerare 

Beslut 
Regionfullmäktige utser Per Wimarsson (S) och Robin Hanzl (M) att 
tillsammans med ordförande justera mötets protokoll. 
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§ 52  Ärendenummer RS 2024/457 

Anmälan av inkomna interpellationer och frågor 2024 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar att inkomna interpellationer och frågor får 
ställas. 

Bakgrund 
Inför mötet har följande interpellationer inkommit: 

1. Vad gör den styrande majoriteten för att lösa 
bemanningsproblematiken på ambulansen, ställd av Anni Juhl 
Nielsen (SD) (RS 2024/541). 

2. När öppnar den palliativa avdelningen på Västerviks sjukhus, ställd 
av Åsa Ottosson (M) (RS 2024/608). 

3. Hur går arbetet med patienternas tillgång till journalloggar, ställd av 
Margreth Johansson (KD) (RS 2024/609). 

4. Filialverksamhet på landsbygden, ställd av Carl Dahlin (M) (RS 
2024/604). 

5. Vad hände med utredningen om projekt Bedömningsbilen, ställd av 
Robin Hanzl (M) (RS 2024/611). 

6. Psykiatrisk öppenvård Nybro, ställd av Monica Ljungdahl (M) (RS 
2024/616). 

7. Kvinnors hälsa och vård, ställd av Margreth Johansson (KD) (RS 
2024/617). 

8. Vad har Region Kalmar för åtgärder mot välfärdsbrott och 
upphandlingsfusk, ställd av Claus Zaar (SD) (RS 2024/629). 

9. Hur hanterar Region Kalmar län de höga sjukskrivningstalen och 
dess följder, ställd av Claus Zaar (SD) (RS 2024/619). 

10. Vad görs för att Överums hälsocentral ska finnas kvar och utvecklas, 
ställd av Bo Karlsson (SD) (RS 2024/625). 

11. Hur förhindras onödiga tandvårdsingrepp på illegala invandrare, 
ställd av Martin Kirchberg (SD) (RS 2024/626). 

12. Varför deltar regionen i ett forskningsprojekt om mångfald, ställd av 
Martin Kirchberg (SD) (RS 2024/627). 

--- 
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Följande interpellationer besvaras på regionfullmäktige den 5 juni 2024: 
1. När öppnar den palliativa avdelningen på Västerviks sjukhus, ställd 

av Åsa Ottosson (M) (RS 2024/608). 
2. Vad har Region Kalmar för åtgärder mot välfärdsbrott och 

upphandlingsfusk, ställd av Claus Zaar (SD) (RS 2024/629). 
--- 
Följande frågor har inkommit inför mötet: 

1. När kan Västerviks museum ingå i kultursamverkansmodellen, ställd 
av Carl Dahlin (M) (RS 2024/605). 

2. Folktandvården Mörbylånga, ställd av Carl Dahlin (M) (RS 
2024/606). 

3. Läkarsituationen i Virserum, ställd av Anders Andersson (KD), (RS 
2024/612). 

4. Vilka investeringar har gjorts i flygplatsen, ställd av Martin 
Kirchberg (SD) (RS 2024/628). 

5. Personalförsörjning av ambulansverksamheten, ställd av Jimmy 
Loord (KD) (RS 2024/). 
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§ 53  Ärendenummer RS 2024/86 

Svar på medborgarförslag om gratis resor för 
färdtjänstberättigade till och från vårdinstans 

Beslut 
Regionfullmäktige avslår medborgarförslaget om gratis resor till och från 
vårdinstans för färdtjänstberättigade. 

Bakgrund 
Region Kalmar län har mottagit ett medborgarförslag om gratis resor till och 
från vårdinstans för personer som är berättigade till färdtjänst. Vårdinstans 
likställs här med §1 lag (1991:419) om reskostnadsersättning vid sjukresor. 
Förslagsställaren vill göra gällande att den idag lokala tillämpningen, Regler 
för sjukresor Region Kalmar län, inte ger alla medborgare lika rättigheter. 
Personer med någon form av funktionsnedsättning, som leder till en 
oförmåga att resa med just allmänna kommunikationer, möjliggörs inte att 
resa gratis utan lämnas att alltid betala en egenavgift. 

Yttrande 
En sjukresa omfattas idag av tre alternativ för resa, Regler för sjukresor 
Region Kalmar län. 

- Allmänna kommunikationer, ersätts utan avdrag för egenavgift det 
vill säga ett kostnadsfritt resande. 

- Privat bil, båt eller flyg. Ersättning utbetalas med en milersättning 
efter avdrag för egenavgift upp till belopp för högkostnadsskydd. 

- Servicefordon. För ett användande ställs krav på medicinska skäl 
alternativt trafiktekniska skäl (avsaknad av eller bristfälliga allmänna 
kommunikationer). Vid resa med servicefordon erläggs egenavgift 
upp till belopp för högkostnadsskydd. 

Grund för ett erbjudande om en kostnadsfri allmän kollektivtrafik är att 
denna trafik trafikerar med en kontinuitet, det vill säga enligt en tidtabell. 
För Region Kalmar län tillkommer inga extra kostnader att låta sjukresenärer 
använda sig av den befintliga trafiken. Det är också det mest klimatsmarta 
och hållbara resandealternativet. 
Alla invånare, oavsett funktionsnedsättning eller ej, som har ett behov av att 
resa med specialfordon betalar en egenavgift upp till belopp för 
högkostnadsskydd. Det finns en tydlig likabehandling i denna hantering. 
Färdtjänst beviljas i enlighet med lag (1997:736) om färdtjänst och sjukresor 
hanteras som beskrivet ovan i enlighet med lag (1991:419) om 
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reskostnadsersättning. Det är alltså två oberoende lagstiftningar med olika 
inriktningar och mål. 
Ett införande av en modell med gratis resor för färdtjänstberättigade får till 
följd att Region Kalmar län skulle tappa intäkter i form av förlorade 
egenavgifter. Det är svårt att avgöra omfattningen på detta intäktstapp. 
Därutöver riskerar det att skapas ett incitament för att öka antalet 
ansökningar till färdtjänst. Konsekvensen av förslaget skulle således 
innebära både ett intäktstapp och tillkommande kostnader för en 
volymökning inom färdtjänsten. 
En nationell genomlysning har gjorts och modellen med gratis sjukresor för 
färdtjänstberättigade går inte att finna någon annanstans i landet. 
--- 
Ärendet har beretts av kollektivtrafiknämnden § 25 den 15 februari 2024. 
Nämnden föreslog regionfullmäktige att avslå medborgarförslaget om gratis 
resor till och från vårdinstans för färdtjänstberättigade. 
Regionstyrelsen lämnade § 66 den 26 mars 2024 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige avslår medborgarförslaget om gratis resor till och från 
vårdinstans för färdtjänstberättigade”. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
regionstyrelsens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 66 den 26 mars 2024. 
2. Protokollsutdrag från kollektivtrafiknämnden § 25 den 15 februari 

2024. 
3. Tjänsteskrivelse daterad 25 januari 2024. 
4. Medborgarförslag om gratis resor för färdtjänstberättigade till och 

från vårdinstans. 
 
Protokollsutdrag till: Förslagsställaren 
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§ 54  Ärendenummer RS 2023/1498 

Svar på medborgarförslag om att erbjuda personer 
över 70 år årlig kollektiv information om normalt 
åldrande 

Beslut 
Regionfullmäktige besvarar medborgarförslaget om att erbjuda personer 
över 70 år årlig kollektiv information om normalt åldrande med redovisat 
yttrande. 

Bakgrund 
Region Kalmar län har mottagit ett medborgarförslag om att regionens 
hälsocentraler ska erbjuda personer över 70 år en årlig kollektiv information 
om vad som är normalt åldrande och vad som kan vara tecken på sjukdom. 

Yttrande 
Förebyggande insatser är viktiga för att den äldre ska kunna leva ett 
självständigt liv så länge som möjligt. Det handlar om att veta både vad som 
händer vid åldrandet och vilka levnadsvanor som är viktiga. Det är viktigt att 
sådan information når ut brett till målgruppen och finns tillgänglig vid varje 
enskilt tillfälle den behövs. 
De allra flesta som fyller 70 år idag uppfattar sig vara arbetsföra och vid god 
hälsa samt lever ett aktivt liv med stor livstillfredställelse. Först i 80-
årsåldern börjar tydliga skillnader märkas mellan de som har mer och mindre 
besvär. Mot bakgrund av detta skickar Region Kalmar län en enkät till 
invånare det år de fyller 79 år. I enkäten ges möjlighet att svara på frågor om 
sin hälsa, och tydliga instruktioner finns för ifall det visar sig att det finns 
behov av åtgärder för att förbättra hälsa och levnadssituation. 
Den som fyller 70 år får foldern Ta hand om din hälsa - tips och råd från 
Region Kalmar län till dig som är över 70 år skickad till sig. Det finns även 
utförlig information om hälsa och det normala åldrandet på 1177.se. 
Den som har frågor om sin hälsa kan kontakta hälso- och sjukvården, oftast 
genom den hälsocentral där man är listad. Om man har oro för sjukdom är 
det viktigt att kontakta vården. 
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 67 den 26 mars 2024 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige besvarar medborgarförslaget om att erbjuda personer 
över 70 år årlig kollektiv information om normalt åldrande med redovisat 
yttrande”. 
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--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
regionstyrelsens förslag.  

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 67 den 26 mars 2024. 
2. Tjänsteskrivelse daterad den 13 februari 2024. 
3. Medborgarförslag - Erbjud 70-plussare årlig kollektiv information om 

normalt åldrande. 
 
Protokollsutdrag till: Förslagsställarna 
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§ 55  Ärendenummer RS 2024/265 

Patientnämndens verksamhetsberättelse 2023 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar patientnämndens verksamhetsberättelse för 2023 
till protokollet. 

Bakgrund 
Patientnämnden ska årligen lämna en verksamhetsberättelse utifrån sin 
verksamhetsplan. Verksamhetsberättelsen är en uppföljning av 
verksamhetens mål och redovisning av aktiviteter kopplade till målen. 
Patientnämnden har även tagit fram Patientnämnden summerar 2023, som en 
publik, kortfattad version av verksamhetsberättelsen, för återkoppling till 
vårdverksamheter i Region Kalmar län och Kalmar läns kommuner. 

Föredragande 
Magnus Danlid, ordförande patientnämnden 
Madeleine Rosenqvist, vice ordförande patientnämnden 
Urban Oskarsson, sektionschef patientnämnden 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen 69 den 26 mars 2024. 
2. Protokollsutdrag från patientnämnden den 22 februari 2024. 
3. Patientnämndens verksamhetsberättelse 2023. 
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§ 56  Ärendenummer RS 2024/91 

Information från regionens revisorer 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar informationen till protokollet. 

Bakgrund 
Regionens revisorer informerar regionfullmäktige om resultatet av 
granskning av trafikupphandlingar i Region Kalmar län samt om 
Revisionsplan 2024. 
--- 

Föredragande 
Sofia Åkesson, Region Kalmar läns revisorer 
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§ 57  Ärendenummer RS 2024/239 

Regional cykelinfrastrukturplan Kalmar län 2023 – 2033 

Beslut 
Regionfullmäktige återremitterar ärendet, med följande motivering från 
Jimmy Loord (KD) med flera: 
”Motiv till att vi önskar återremittera ärendet är att vi inte anser att RS på ett 
djupgående sätt har analyserat oppositionens yrkanden. Därför vill vi ge RS 
en ny chans att komplettera förslaget till regional cykelinfrastrukturplan.” 
Återremissen görs genom minoritetsåterremiss. 

Bakgrund 
Regional Cykelinfrastrukturplan för Kalmar län är ett tilläggsdokument till 
den Regionala transportplanen för Kalmar län. Via den regionala 
cykelinfrastrukturplanen definieras den tilldelning av medel till cykelvägar 
som anges i Regionala transportplanens åtgärdslista. Den regionala 
cykelinfrastrukturplanen är en uppdatering av Cykelstrategi för Kalmar län 
antagen 2015 och ersätter vid sitt antagande den planen. 
Syftet med planen är att identifiera vilka sträckor längs statlig regional 
infrastruktur i Kalmar län som ska byggas ut med cykelinfrastruktur. Det 
övergripande målet är möjliggöra för fler personer i Kalmar län att cykla i 
sin vardag. 
Fokus för framtagandet av planen har varit att binda samman tätorter samt att 
binda tätorter till kollektivtrafikens bytespunkter. Även ett antal 
prioriteringsprinciper för val av kommande cykelinfrastrukturobjekt har 
tagits fram i planen. 
I handläggningen av ärendet har en enkel prövning av barnets bästa gjorts. 
--- 
Ärendet har behandlats av regionala utvecklingsnämnden § 53 den 14 
februari 2024. Nämnden föreslog regionfullmäktige att godkänna den 
regionala cykelinfrastrukturplanen. 
Regionstyrelsen lämnade § 68 den 26 mars 2024 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige antar Regional Cykelinfrastrukturplan Kalmar län 2023 
– 2033.” 

Överläggning 
1. Karin Helmersson (C), Mahmoud Al Mokdad (C) och Malin Anell (S) 

föreslår att regionfullmäktige ska besluta enligt regionstyrelsens förslag. 
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2. Jimmy Loord (KD), Pär-Gustav Johansson (M), Martin Kirchberg (SD) 
och regionrådet Carl-Wiktor Svensson (KD) föreslår att ärendet ska 
återremitteras med följande motivering: 
”Motiv till att vi önskar återremittera ärendet är att vi inte anser att RS på 
ett djupgående sätt har analyserat oppositionens yrkanden. Därför vill vi 
ge RS en ny chans att komplettera förslaget till regional 
cykelinfrastrukturplan.” 

3. Martin Kirchberg (SD) lämnar i andra hand följande tilläggsförslag: 
”Att en cykelväg mellan Halltorp (Kalmar kommun) och Söderåkra lyfts 
in i den regionala cykelinfrastrukturplanen för 2023–2033. 

--- 
Efter avslutad överläggning frågar ordförande om regionfullmäktige beslutar 
att ärendet ska avgöras idag eller om det ska återremitteras enligt Jimmy 
Loords (KD) med fleras förslag. Han finner att ärendet ska avgöras idag. 
Omröstning begärs och genomförs enligt följande: 

- Ledamot som röstar för att ärendet ska avgöras idag röstar ja. 
- Ledamot som röstar för att ärendet ska återremitteras enligt Jimmy 

Loords (KD) med fleras förslag röstar nej. 
Omröstningen utfaller med 35 ja och 32 nej, vilket innebär att ärendet 
återremitteras genom minoritetsåterremiss. Hur var och en röstade redovisas 
i protokollsbilaga 1. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 75 den 12 mars 2024 
2. Tjänsteskrivelse daterad den 27 februari 2024 
3. Protokollsutdrag regionala utvecklingsnämnden daterat den 14 februari 

2024 
4. Tjänsteskrivelse Regionala utvecklingsnämnden daterad den 7 februari 

2024 
5. Regional cykelinfrastrukturplan Kalmar län 2023 – 2033  
6. Samrådsredogörelse - Regional cykelinfrastrukturplan Kalmar län 2023 – 

2033 
 
Protokollsutdrag till: Regionstyrelsen 
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§ 58  Ärendenummer RS 2024/4 

Tilläggsbudget 2024 av överskott/underskott i 2023 års 
bokslut 

Beslut 
Regionfullmäktige anvisar tilläggsanslag 2024 för driftändamål avseende 
överskott/underskott i 2023 års bokslut med 1 396 800 kronor. 
Regionfullmäktige finansierar anslagen genom disponering av eget kapital. 

Bakgrund 
Enligt gällande ekonomirutiner anvisar regionfullmäktige tilläggsanslag 
2024 av överskott/underskott i 2023 års bokslut avseende anslagen för 
utbildning av förtroendevalda. Totalt överskott för 2023 är 1 396 800 kronor. 
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 72 den 26 mars 2024 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige anvisar tilläggsanslag 2024 för driftändamål avseende 
överskott/underskott i 2023 års bokslut med 1 396 800 kronor. 
Regionfullmäktige finansierar anslagen genom disponering av eget kapital.” 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
regionstyrelsens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 72 den 26 mars 2024. 
2. Tjänsteskrivelse daterad den 4 mars 2024. 
3. Tilläggsbudget överskott/underskott i 2023 års bokslut. 
 
Protokollsutdrag till: Ekonomidirektör 
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§ 59  Ärendenummer RS 2024/259 

Borgensåtagande för AB Transitio 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar att Region Kalmar län, organisationsnummer 
232100-0073, går i borgen såsom för egen skuld för AB Transitio upp till ett 
belopp om 85 462 000 kronor, jämte därpå löpande ränta och kostnader 
avseende refinansiering av fyra Itino regionaltågsfordon (nr 1423, 1424, 
1425, 1426), vilka hyrs från AB Transitio. 
Regionfullmäktige uppdrar åt regionstyrelsens ordförande och regiondirektör 
att underteckna borgensförbindelsen. 

Bakgrund 
Under 2014 överlät Region Kalmar län fyra stycken Itinofordon till AB 
Transitio för att fortsatt hyra fordonen från bolaget. Fordonsanskaffningen 
finansierades av Transitio genom ett lån med Swedbank AB och med borgen 
av Region Kalmar län vilket har löpt på under snart tio år och behöver 
refinansieras i juni 2024. 
Totalt för Region Kalmar län är det aktuellt att gå i borgen för en 
refinansiering på 85,5 miljoner kronor. Aktuell skuld amorteras ned till 0 till 
tidpunkten för teknisk slutår 2037. 
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 70 den 26 mars 2024 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige beslutar att Region Kalmar län, organisationsnummer 
232100-0073, går i borgen såsom för egen skuld för AB Transitio upp till ett 
belopp om 85 462 000 kronor, jämte därpå löpande ränta och kostnader 
avseende refinansiering av fyra Itino regionaltågsfordon (nr 1423, 1424, 
1425, 1426), vilka hyrs från AB Transitio. 
Regionfullmäktige uppdrar åt regionstyrelsens ordförande och regiondirektör 
att underteckna borgensförbindelsen.” 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
regionstyrelsens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 70 den 26 mars 2024. 
2. Tjänsteskrivelse daterad den 13 februari 2024. 
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Protokollsutdrag till: AB Transitio 
  Regionstyrelsens ordförande 
  Regiondirektör 
  Ekonomidirektör 
  Trafikdirektör 
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§ 61  Ärendenummer RS 2024/541 

Svar på interpellation - Vad gör den styrande 
majoriteten för att lösa bemanningsproblematiken på 
ambulansen 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Anni Juhl Nielsen (SD) har ställt följande interpellation till regionstyrelsens 
ordförande Angelica Katsanidou (S): 
”Ambulanssjukvården är en viktig del i akutsjukvården i Sverige. Ofta 
påbörjas behandling av akuta livshotande tillstånd av 
ambulanssjuksköterskor som ska finnas i alla ambulanser. 
En likvärdig vård innebär att alla som bor i landet ska ha tillgång till samma 
trygga och säkra vård. Den som bor på glesbygden i Kalmar län betalar en 
lika stor andel av sin inkomst i regionskatt som den som bor i en lite större 
stad. 
Glesbygden avfolkas i Kalmar län och i riket. En sjukvårdsorganisation som 
favoriserar den del av befolkningen som bor i större tätorter riskerar att bidra 
till ytterligare avfolkning av landsbygden. 
Implementeringen av den nya arbetstidslagen med garanterad dygnsvila i 
kombination med en generell brist på ambulanssjuksköterskor har lett till att 
ambulansen i Virserum inte kan bemannas nattetid. Detta innebär att 
ambulanser från andra ambulansstationer måste bistå nattetid för att hjälpa 
personer med akuta sjukdomstillstånd i området runt Virserum. 
Konsekvensen blir att det oftast kommer att gå längre tid innan en ambulans 
är på plats. 
Med anledning av detta vill jag fråga regionstyrelsens ordförande: 

• Vad gör den styrande majoriteten för att lösa de akuta problemen 
med bemanningen av ambulansen i Virserum? 

• Hur ser den styrande majoriteten på det faktum att den som bor i 
glesbygd inte garanteras samma tillgång till akut sjukvård som den 
som bor i en av länets större tätorter?” 
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Svar på interpellationen 
Angelica Katsanidou (S) har överlämnat interpellationen till Lena Granath 
(V), regionråd med ansvar för personalfrågor, som lämnar följande svar: 
”Ambulansverksamheten är livsviktig. Det är det ingen som betvivlar. 
Omställningen som måste göras till följd av de nya bestämmelserna om 
dygnsvila som har börjat gälla bland annat ambulanspersonalen är inte en 
enkel omställning. 
Sedan kraven på de nya bestämmelserna blivit kända för regionen har en 
anpassning till bestämmelserna pågått. Det huvudsakliga fokuset har legat på 
ett intensifierat rekryteringsarbete. Det finns personal som valt att lämna 
efter tillkännagivandet av att heldygnspassen skulle bort. Det finns också de 
som valt att ta anställning sedan dess. Dock har inte Region Kalmar län ännu 
lyckats att rekryterat tillräckligt med personal för att helt kunna lösa 
problematiken med schemaläggningen på alla våra stationer, året om. 
Av den anledningen har vi ansökt om dispens från de nya reglerna för 
dygnsvila på flera av våra stationer. Två av ansökningarna, de som lämnades 
in i december, har godkänts, och övriga väntar vi på svar på. Om dessa kan 
du läsa i regionstyrelsens senaste protokoll. 
En jämlik vård är oerhört viktigt och inte något som blir till utan att det 
särskilt prioriteras. I ett län som vårt är distansfrågan viktig och inte så lätt 
att lösa. Vi måste dimensionera vården för att motverka ojämlikheter som 
uppstår av bland annat personliga egenskaper, bostadsort, ålder, kön, 
funktionsnedsättning, utbildning, socioekonomisk status, födelseland, 
sexuell läggning, könsidentitet, könsuttryck och etnisk eller religiös 
tillhörighet så att vård, behandling och bemötandet kan erbjudas på lika 
villkor. Idag är det så att tillgängligheten till vården är större för den som bor 
nära ett sjukhus, är mer förmögen, har svenska som modersmål och är 
välutbildad. 
Så kommer det nog vara inom överskådlig tid och arbetet för att öka 
tillgängligheten för andra grupper måste fortsätta.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Vad gör den styrande majoriteten för att lösa 

bemanningsproblematiken på ambulansen, ställd av Anni Juhl 
Nielsen (SD). 

2. Interpellationssvar från Lena Granath (V). 
 
Protokollsutdrag till: Anni Juhl Nielsen (SD) 

Lena Granath (V). 
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§ 62  Ärendenummer RS 2024/617 

Svar på interpellation - Kvinnors hälsa och vård 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Margreth Johansson (KD) har ställt följande interpellation Emmy Ahlstedt 
(C), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård: 
”Rätten till en god jämlik och jämställd hälsa på lika villkor är 
grundläggande i vårt samhälle. Trygghet, närhet, tillit, valfrihet och kvalitet 
är viktiga värden i hälso- och sjukvården. Vården ska ha en helhetssyn på 
människan och ta hänsyn till såväl kroppsliga som själsliga behov. 
Det finns fortfarande skillnader i hälsa mellan könen. Vården måste 
medvetet beakta könsskillnader mellan kvinnor och män eftersom det finns 
biologiska och fysiologiska skillnader. Kvinnor och mäns symptom och 
vårdbehov kan också ta sig olika uttryck vid ett och samma 
sjukdomstillstånd. 
I regionplanen under rubriken ”Kvinnors hälsa” står det att under 
planperioden ska en utredning göras för att tydliggöra primärvårdens och 
specialistvårdens roll inom kvinnors hälsa samt hur samarbetsytorna inom 
området ska se ut. 
Utifrån tidigare interpellationer om klimakterievården som också inbegriper 
området kvinnors hälsa har jag förstått att det är frågor som regionrådet 
Emmy Ahlstedt har fullt fokus på. 
Med anledning av ovanstående undrar jag: 

• Hur går arbetet med utredningen för att tydliggöra primärvårdens och 
specialistvårdens roll inom kvinnors hälsa samt hur samarbetsytorna 
inom området ska se ut? 

• Kommer arbetet med utredningen att presenteras i beredningen för 
hälso- och sjukvård?” 

Svar på interpellationen 
Emmy Ahlstedt (C) lämnar följande svar på interpellationen: 
”Margreth Johansson har i en interpellation till mig ställt frågor om hur det 
går det går med utredningen för att förtydliga primär- och specialistvårdens 
roll inkom kvinnors hälsa. Det är ett viktigt område som Margreth tar upp i 
sin interpellation och att det behövs ett extra fokus för att vi ska ta ytterligare 
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kliv mot en mer jämlik och jämställd vård, om detta är Margreth och jag helt 
överens. 
Kvinnoklinikerna har tillsammans med representant från hälsocentral tagit 
fram ett underlag på möjliga insatser som utifrån vårdnivå och patientens 
bästa kan utföras i primärvården. Materialet har i gemensam dialog mellan 
medicinska rådet och kvinnoklinikerna reviderats vid två tillfällen och man 
är utifrån ett rent medicinskt perspektiv överens om att denna överflyttning 
är möjlig. Det som återstår är en bredare förankring för att denna 
överflyttning ska kunna bli verklighet. 
När det gäller det uppdrag om en utredning som fanns med i regionplanen så 
är arbetet i gång. Just nu pågår en insamling av information och input från 
verksamheterna och de fackliga organisationerna. Efter att insamlingen är 
klar så kommer en sammanställning och analys göras. 
Enligt den planering som senast redovisades för regionstyrelsen den 26 mars 
så ska avstämning ske i beredningen för hälso- och sjukvård och därefter 
redovisas på regionstyrelsen den 31 oktober 2024.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Kvinnors hälsa och vård, ställd av Margreth 

Johansson (KD). 
2. Interpellationssvar från Emmy Ahlstedt (C). 

 
Protokollsutdrag till: Margreth Johansson (KD) 
  Emmy Ahlstedt (C) 
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§ 63  Ärendenummer RS 2024/616 

Svar på interpellation - Psykiatrisk öppenvård Nybro 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Monica Ljungdahl (M) har ställt följande interpellation till Emmy Ahlstedt 
(C), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård: 
”Den 15 april skickades förslag på förändrat vårdutbud på 
öppenvårdsmottagningen i Nybro, ut till medarbetarna. 
Där går att läsa att ”parallellt med arbetet att ta fram ett underlag för hur 
sommaren, där öppenvården för patienter i Nybro/Emmaboda under 8 veckor 
utgår från Kalmar, så har vi tillsammans med medarbetare sett över 
förutsättningarna för hösten och tagit ställning till lämplig åtgärd utifrån de 
riskbedömningar som gjorts. […] För att nyttja våra resurser (personalen) på 
bästa sätt och säkerställa en god arbetsmiljö för samtliga har vi landat i ett 
förslag att även efter sommaren fortsätta att samla vården i Kalmar och 
därmed begränsa öppettiden i Nybro till 2 dagar per vecka.” 
Det är inte med annat än oro man läser detta förslag och kan sluta förödande 
på många olika sätt, inte minst med tanke på vilken sårbar patientgrupp det 
handlar om. 
Min fråga till Emmy Ahlstedt (C) blir därför 

• Med tanke på denna neddragning, är det rimligt att uttrycka oro för 
permanenta stängningar? 

• Med tanke på hur skör denna patientgrupp är, vilka blir då 
konsekvenserna för dem?” 

Svar på interpellationen 
Emmy Ahlstedt (C) har överlämnat interpellationen till Lena Granath (V), 
regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård (psykiatri), som lämnar 
följande svar: 
”Sedan flera år tillbaka pågår en satsning för att utveckla och förnya 
specialistpsykiatrin i Region Kalmar län. De nya psykiatrilokalerna i 
Oskarshamn, Västervik och Kalmar är ett exempel på detta. Här samlas 
specialistpsykiatrins verksamheter under ett och samma tak vilket skapar en 
modern, patientfokuserad, patientsäker och trygg verksamhet med 
utvecklingsmöjligheter. Patienterna får smidigare övergångar mellan 
öppenvård och heldygnsvård samt mellan barn- och ungdomspsykiatri och 
vuxenpsykiatri. Verksamheten blir effektivare genom bättre samordning, 
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samverkan och kunskapsutbyte. Ambitionen är att ge våra länsinvånare en 
god, säker och jämlik vård oavsett var du bor. 
Under de senaste åren har vårdutbudet vid vuxenpsykiatriska mottagningen i 
Nybro anpassats utifrån vad patienterna behöver samt tillgänglig 
vårdkompetens. Detta görs utifrån hela bredden av psykiatrisk bedömning, 
utredning och behandling. Anpassningarna är gjorda främst ur ett 
patientsäkerhet- och arbetsmiljöperspektiv. 
Utredningar, behandlingar samt uppföljningar utgår numera från 
öppenvårdsmottagningarna i Kalmar medan gruppverksamhet, stödsamtal 
samt besök hos läkare och sjuksköterska sker på mottagningen i Nybro. 
Det kommer även fortsättningsvis att ges tillgång till psykiatrisk 
specialistvård i Nybro. 
Det finns ett tydligt uppdrag i regionplanen att ställa om till en nära vård 
utifrån invånarnas behov med fokus på hälsofrämjande, riskförebyggande, 
ökad egenkraft, ökad personcentrering och samt förbättrad samordning och 
relationskontinuitet. 
Anpassning av vårdutbudet vid mottagningen i Nybro under hösten 2024 
görs för att säkerställa en god patientsäkerhet utifrån den samlade kompetens 
som är tillgänglig. Det är inte beslutat om en stadigvarande förändring. 
Reduceringen av vårdutbudet hösten 2024 vid öppenvårdsmottagningen i 
Nybro ska just nu ses som en tillfällig åtgärd. 
Som vid alla förändringar görs en riskbedömning för att minimera riskerna 
för patienterna. Utifrån den vidtas åtgärder och anpassningar utifrån 
individuella behov. Det finns ett egenvärde i en fysisk närhet till all typ av 
vård, men patientsäkerheten, kvalitén på vården och vårdens jämlikhet går 
före.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Psykiatrisk öppenvård Nybro, ställd av Monica 

Ljungdahl (M). 
2. Interpellationssvar från Lena Granath (V). 

 
Protokollsutdrag till: Monica Ljungdahl (M) 
  Lena Granath (V) 
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§ 64  Ärendenummer RS 2024/625 

Svar på interpellation - Vad görs för att Överums 
hälsocentral ska finnas kvar och utvecklas 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Bo Karlsson (SD) har ställt följande interpellation till regionstyrelsens 
ordförande Angelica Katsanidou (S): 
”Överums hälsocentral har under lång tid behandlats styvmoderligt av olika 
S-ledda styren. Överumsborna och omgivande landsbygdsbor har år efter år 
tvingats nöja sig med ständigt osäkra besked om framtiden, nystarter och 
stängningar om vartannat. Något som verkligen inte gynnar vare sig 
patientsäkerhet, trygghet eller framtidstron på orten. 
Som bekant planeras Överums hälsocentral, efter senaste stängningen, nu att 
fungera som filial till Gamleby hälsocentral. Enligt den aktuella planeringen 
ska hälsocentralen vara öppen två dagar i veckan, onsdag och torsdag, 
sammanlagt 16 timmar och då läkarbemannad och läkaren ska vara 
fullbokad i Överum dessa två dagar. Det blir dock ett begränsat vårdutbud 
som kommer att erbjudas i Överum och under sommaren planeras det att det 
ska vara stängt under två månader i Överum. 
Den motivering vi hört i verksamheten till det begränsade öppethållandet i 
Överum är för litet antal listade. Det är dock uppenbart att resonemang om 
att underlag är för litet lätt blir till cirkelargument: om inte tillräckliga 
resurser satsas på Överum och om tillgängligheten är för dålig, ja, då 
kommer knappast fler att lista sig. I själva verket är det ju dock så, att det 
totala antalet patienter i Överums upptagningsområde, är betydligt större än 
de som nu listats om till Gamleby. Det är också att lägga märke till att 
efterfrågan på vård per listad är mycket stor i Överum med omnejd. 
För oss Sverigedemokrater är det en självklarhet att allt måste göras för att 
inte komma ännu djupare ner i en negativ spiral, eller, värre, få en ursäkt för 
att ytterligare inskränka verksamheten. 
Med anledning av ovanstående vill jag ställa följande två frågor till 
regionstyrelsens ordförande Angelica Katsanidou: 

1. Hur ser du på framtiden för Överum som filial/hälsocentral, när det 
gäller fortbestånd, utvecklingsmöjligheter, öppethållande och 
vårdutbud? 

2. Kommer du inom det närmaste året att vidta åtgärder för att öka 
öppethållande, bemanning och vårdutbud i Överum, i så fall vad?” 
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Svar på interpellationen 
Angelica Katsanidou (S) har överlämnat interpellationen Emmy Ahlstedt 
(C), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård, som lämnar följande svar: 
”De patienter som tidigare fick sin vård på hälsocentralsfilialen i Överum får 
sedan stängningen av densamma sin vård vid Gamleby hälsocentral. 
Rapporter från verksamheten är att patienterna som varit listade i Överum 
och nu får sina vårdbesök gjorda i Gamleby är mycket nöjda med den 
service, den medicinska kompetensen, det bemötande och de lokaler som 
man möter och får. 
Glädjande nog är filialverksamhet snart igång i Överum igen genom att 
hälsocentralen i Gamleby öppnar filialverksamhet där. Den kommer att vara 
öppen två dagar i veckan med start onsdag 22 maj. De patienter som kommer 
att genomföra läkarbesök i Överum är de som har störst behov av sådant. Det 
kommer också vara sjuksköterskeledd mottagning de två dagarna och 
möjlighet till provtagning, på så vis behöver alltså någon som ska lämna ett 
blodprov för analys slippa åka till Gamleby. 
Jag ser mycket positivt på framtiden för hälsocentralen i Överum. Nu är vi 
på väg att öppna en ny verksamhet som kommer att stärka tillgången på vård 
i norra länsdelen. 
Efter sommaren kommer det göras en utvärdering inför hösten för att se om 
det behöver göras några förändringar i upplägget.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Vad görs för att Överums hälsocentral ska finnas kvar 

och utvecklas, ställd av Bo Karlsson (SD). 
2. Interpellationssvar från Emmy Ahlstedt (C). 

 
Protokollsutdrag till: Bo Karlsson (SD) 
  Emmy Ahlstedt (C) 
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§ 65  Ärendenummer RS 2024/604 

Svar på interpellation - Filialverksamhet på 
landsbygden 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Carl Dahlin (M) har ställt följande interpellation till Emmy Ahlstedt (C), 
regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård: 
”Ett antal filialer till hälsocentraler på landsbygden läggs ned och servicen 
samt tillgängligheten riskerar att försämras för de boende i dessa områden. 
Företrädare för både Astrakanen och Husläkarcentrum har i media uttalat sig 
kring det avtal som upprättats mellan fristående aktörer (privat hälso- och 
sjukvård) och regionen, som är upprättat på sådant sätt att det inte blir 
lönsamt att hålla filialerna på landsbygden öppna. Man ”tvingas att fuska” 
för att det ska gå runt, löd ett uttalande. 
Filialer har tidigare funnits i bland annat Trekanten och Vissefjärda. Nu 
läggs de också ned i Alsterbro och Södra Möckleby. Överums hälsocentral är 
tills vidare stängd men ska återöppnas som filial till Gamleby hälsocentral 
senare under året. Även Mörbylånga hälsocentral har uttryckt intresse av att 
ta över Husläkarcentrums praktik på gamla Alungården i Södra Möckleby, 
men har inte fått något större stöd av regionen i detta utan snarare tvärtom. 
I valrörelsen lyfte vi Moderater farhågorna med att landsbygden kunde bli 
utan vårdfilialer. I Ölandsbladet den 27/8 2022 hävdade ansvarigt regionråd 
att man inte alls kommer lägga ned, utan i stället utveckla. Så sent som den 8 
februari i år, återigen i Ölandsbladet, uttalar sig företrädare för majoriteten 
att det är ”jätteviktigt att kunna ha vården nära”. Men nu försvinner alltså 
filial efter filial och ovissheten kring framtiden är stor. 
Mina frågor till Emmy Ahlstedt (C) är 

• Vad för besked ger majoriteten de boende i Alsterbro med omnejd 
vars vårdfilial läggs ned? 

• Vad kommer majoriteten göra för att Mörbylånga hälsocentral ska 
kunna ta över vårdfilialen i Södra Möckleby (likt Gamleby ska ta 
över Överum)? 

• Nedlagda vårdfilialer på landsbygden, hur rimmar det med nära vård? 

• Är nedlagda vårdfilialer en utveckling eller avveckling av vården på 
landsbygden?” 
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Svar på interpellationen 
Emmy Ahlstedt (C) lämnar följande svar på interpellationen: 
”Carl Dahlin (M) har i en interpellation till mig ställt frågor om 
filialverksamheten på landsbygden kopplat till hälsovalet. 
Det är min och SCV-majoritetens ambition att det i Region Kalmar län ska 
bedrivas en god och nära vård i hela länet. I det arbetet har våra 
hälsocentraler en viktig uppgift, likaså de filialer som finns runt om i länet. 
Tyvärr har vi sett beslut om stängningar av filialverksamhet på landsbygden 
som Carl också nämner i sin interpellation. Detta beklagar jag men som 
regionråd kan och ska jag inte lägga mig i var privata utförare väljer att 
bedriva sin verksamhet. 
Vi har inom ramen för hälsovalet gjort det mer ekonomiskt attraktivt för 
hälsocentraler att etablera sig i glesbygd. Det har inte skett någon minskning 
på budgeten för glesbygdsersättningar utan den har tvärtom ökat i den nya 
ersättningsmodellen. 
Jag välkomnar alla initiativ till etableringar av hälsocentraler och filialer i 
vårt län. Det gör vår primärvård mer tillgänglig och det är till gagn för våra 
medborgare. Det är dock viktigt att all verksamhet, både i egen och privat 
regi, håller en god kvalité och god tillgänglighet.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Filialverksamhet på landsbygden, ställd av Carl 

Dahlin (M). 
2. Interpellationssvar från Emmy Ahlstedt (C) 

 
Protokollsutdrag till: Carl Dahlin (M) 
  Emmy Ahlstedt (C) 
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§ 66  Ärendenummer RS 2024/611 

Svar på interpellation - Var tog utvärderingen av 
projektet Bedömningsbil vägen 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Robin Hanzl (M) har ställt följande interpellation till Emmy Ahlstedt (C), 
regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård: 
”Var tog utvärderingen av projektet Bedömningsbil vägen? 
Frågan är berättigad då majoriteten har uttalade följande ord i media ”en 
bedömningsbil kan vara en pusselbit i omställningen till nära vård”. 
Processen med nära vård har påbörjats, och det pågår intensivt arbete med att 
utforma hur framtidens vård ska se ut. Inom nära vård har bedömningsbilen 
en betydande roll att spela som en del av länken i medicinska 
bedömningsteam i vårdkedjan. 
För att friska upp minnet så bestod projekt bedömningsbil av följande 
upplägg: 

• Projektet med bedömningsbil inleddes i slutet av oktober 2021 och 
skulle sträcka sig över ett år. Under den tiden har en sjuksköterska 
åkt ut med en bedömningsbil i området Hultsfred/Vimmerby i de fall 
där SOS Alarm bedömt att ambulans inte behövts. 

• Bilen har inte använts för patienttransporter i första hand, utan för att 
bland annat snabbt kunna vara på plats för bedömning och 
provtagning. 

Under det första halvåret genomfördes ett par hundra utryckningar till 
larmande patienter där SOS Alarm gjorde bedömningen att en ambulans inte 
var nödvändig. Bedömningsbilen har därmed sparat in resurser i form av att 
ambulansen kunnat utnyttjas där den verkligen behövts. 
Projekt bedömningsbil avslutades den 1 november 2022 i väntan på 
utvärdering. En utvärdering som skulle redovisas i regionfullmäktige under 
slutet av 2023. 
Många människor kände trygghet och mervärde som dåvarande 
bedömningsbil skapade i form av nära vård. Många resor till sjukhusens 
akuter sparades in och därmed sparades mycken oro och ängslan in hos 
patienter som kunde undvika en påfrestande och onödig resa. 
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I december år 2022 meddelade majoriteten att utvärderingen av 
bedömningsbilen är på gång. När media frågade om när denna utvärdering 
skulle vara klar, löd svaret att " vet ej, men det borde vara snart”. 
Nära vård är på väg att rullas ut på bred front. Det är en vårdreform som 
kommer att kräva ett förändrat arbetssätt och tankegång där patientens behov 
står i centrum. En bedömningsbil kan vara till stor hjälp för att säkert 
bedöma om den som larmar behöver akutsjukhusvård eller om situationen 
kan vänta till vårdcentralen öppnar. 
Jag ställer därför följande frågor till Emmy Ahlstedt (C): 

• Har majoriteten ändrat uppfattning om bedömningsbilens värde i nära 
vårdarbetet? 

• När kommer utvärderingen om bedömningsbilen att presenteras?” 

Svar på interpellationen 
Emmy Ahlstedt (C) lämnar följande svar på interpellationen: 
”Projekt bedömningsbil Hultsfred slutredovisades på Regionstyrelsen 
Arbetsutskott 230307. 
I redovisningen går att läsa ”Den samlade bedömningen är att 
bedömningsbilen tycks leda till en ökning av antalet uppdrag total, det vill 
säga att man erbjudit en ny tjänst. Bedömningsbilen har påverkat 
inställelsetiden för akutambulanserna endast marginellt.” 
Vi i SCV-majoriteten delar fortsatt den bedömningen, precis som vi gjorde i 
mars 2023.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Var tog utvärderingen av projektet Bedömningsbil 

vägen, ställd av Robin Hanzl (M). 
2. Interpellationssvar från Emmy Ahlstedt (C). 

 
Protokollsutdrag till: Robin Hanzl (M) 
  Emmy Ahlstedt (C) 
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§ 67  Ärendenummer RS 2024/609 

Svar på interpellation - Hur går arbetet med 
patienternas tillgång till journalloggar 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Margreth Johansson (KD) har ställt följande interpellation till Mattias 
Adolfson (S), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård: 
”Nu har det hänt igen. En person har fått sin journal läst av obehörig 
personal, det vill säga personal som inte har en patientrelation till 
personen/patienten. Nu kommer den juridiska processen ha sin gång - men 
för den vars journal har lästs av personer utan patientrelation finns bara 
känslan av att vara utlämnad kvar. 
I två interpellationer har vi Kristdemokrater, som värnar om patientens 
integritet, uppmärksammat patientens behov och rättighet att enkelt kunna se 
vilka som varit inne och läst ens journal. I en perfekt värld hade det endast 
varit sjukvårdspersonal med en patientrelation som läser journalen, men det 
sker återkommande exempel på att alla inte följer regelverket. 
I dag behöver emellertid alla patienter som vill ta del av vilka som varit inne 
och läst journalen kontakta varje Hälsocentral, varje sjukhus och respektive 
klinik för att be att få dessa logglistor. I andra regioner har man lyckats lösa 
detta mycket smidigare. Där kan patienten logga in på 1177 och se vilka som 
läst deras journal. 
I svaret på vår senaste interpellation i ämnet, från april 2023, framkom att 
”Region Kalmar har lyft frågan i Kundgrupp Cosmic (KGC) där Region 
Kalmar län föreslog att tjänsten skulle utvecklas. Det var inte tillräckligt 
många av de andra regionerna som ville prioritera det och förslaget lades 
därför på is. Bedömningen är att om vi själva göra det på egen hand och inte 
tillsammans med KGC skulle göra det alltför komplext och kostsamt för 
Region Kalmar län.” 
Med anledning av ovanstående vill jag därför fråga Mattias Adolfson (S): 

1. Hur har Region Kalmar län arbetat med frågan under det senaste 
året? 

2. När tror du att det blir möjligt för patienter i Kalmar län att läsa sin 
journalloggar via 1177.se? 

3. Anser du att det finns en bortre tidsgräns för hur länge regionen kan 
vänta på ett gemensamt beslut i KGC?” 
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Svar på interpellationen 
Mattias Adolfson (S) har överlämnat interpellationen Emmy Ahlstedt (C), 
regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård, som lämnar följande svar: 
”Jag delar Margreths ingång att det är bra om patienter själva kan läsa sina 
journalloggar på ett enkelt sätt. Sedan behöver arbetet göras på ett sådant sätt 
att det blir kvalitativt och så kostnadseffektivt som möjligt. Därför har 
Region Kalmar försökt att driva frågan i kundgrupp Cosmic för att se om 
detta är något som vi kan göra gemensamt med andra regioner. 
Tyvärr kommer det sannolikt inte att bli en gemensam lösning inom 
kundgrupp Cosmic då för få regioner har visat intresse, och Region Kalmar 
län har därför arbetat med frågan utifrån våra egna tekniska förutsättningar. 
För att möjliggöra presentation av loggarna på 1177 behövs en teknisk 
utveckling av hanteringen av ingående data. Ett projektdirektiv har tagits 
fram till en förstudie som kommer att startas i maj 2024. 
Nu behöver förstudien genomföras och innan den är klar så är det för tidigt 
att säga hur en lösning skulle kunna se ut och hur lång tid det tar innan 
lösningen är genomförd. Ambitionen är givetvis att det ska ske så snart som 
möjligt men enligt verksamheten själva så får vi räkna med 1-2 år innan vi 
kan ha de tekniska förutsättningarna på plats för ett genomförande. För mig 
är det viktigt att vi får ett tillförlitligt och säkert system på plats och det får ta 
den tid det behöver. Men som sagt, ambitionen är att detta ska genomföras så 
fort som möjligt.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Hur går arbetet med patienternas tillgång till 

journalloggar, ställd av Margreth Johansson (KD). 
2. Interpellationssvar från Emmy Ahlstedt (C). 

 
Protokollsutdrag till: Margreth Johansson (KD) 

Emmy Ahlstedt (C) 
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§ 68  Ärendenummer RS 2024/626 

Svar på interpellation - Hur förhindras onödiga 
tandvårdsingrepp på illegala invandrare 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Martin Kirchberg (SD) har ställt följande interpellation till Mattias Adolfson 
(S), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård: 
”Under våren uppmärksammades i media att tandläkare på en klinik i södra 
Stockholm gjorde onödiga ingrepp på illegala invandrare. När Region 
Stockholm granskade tandläkarnas journaler och fakturor till regionen 
upptäckte man att ”väsentliga uppgifter om bakgrunden till tandvården 
saknas, liksom uppgifter som styrker ställd diagnos och anledning till mera 
betydande åtgärder”. Saken IVO-anmäldes och är under utredning. 
Till råga på allt har illegala invandrare, trots att de inte ens har rätt att 
uppehålla sig i landet, sedan 2013 av samtliga andra riksdagspartier fått rätt 
att få både sjukvård och omfattande tandvård för bara 50 kronor, och i 
praktiken till och med ofta helt kostnadsfritt. Detta är dock en orättvisa som 
tack vare Tidöavtalet snart kommer att vara ett minne blott. 
För att försäkra sig om att våra medborgares skattemedel verkligen går dit de 
ska är det viktigt att säkerställa att fusk som ovan inte kan inträffa i Region 
Kalmar län. 
Jag vill därför ställa följande frågor: 

• Vilka kontroll- och tillsynsmekanismer har Region Kalmar län för att 
förhindra fusk med onödiga tandvårdsingrepp? 

• Hur många tandvårdsingrepp har genomförts i regionen årsvis genom 
den så kallade 50-lappen sedan 2013 och vad har dessa kostat 
regionen?” 

Svar på interpellationen 
Mattias Adolfson (S) har överlämnat interpellationen till Emmy Ahlstedt 
(C), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård, som lämnar följande svar: 
”Hälso- och sjukvårdslagen reglerar regionernas skyldigheter att ge vård till 
personer som vistas i Sverige utan nödvändiga tillstånd. Barn ska erbjudas 
hälso- och sjukvård samt tandvård i samma omfattning som barn och 
ungdomar som är bosatta i regionen. Personer som fyllt 18 år ska erbjudas 
vård och tandvård ”som inte kan anstå”. 
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Tandvård som ej kan anstå, handlar om akuta hälsotillstånd som värk och 
svullnad. Det kan även omfatta ingrepp, som om de uteblir, kommer 
innebära en större, mer omfattande och ekonomiskt kostsam behandling. Till 
exempel akut rotfyllning eller akut utdragning av en eller flera tänder. 
Det är den behandlande tandläkaren som inom ramen för sin legitimation 
och regelverk avgör vilken typ av behandling som ej kan anstå. 
Folktandvården i länet har på varje klinik en odontologiskt ansvarig 
tandläkare samt en central cheftandläkare som följer upp verksamheten 
gällande kvalitét, patientsäkerhet och regelefterlevnad. 
Gällande de personer som vistas i regionen utan giltiga tillstånd så får vi inte 
särskilja dem i vårt journalsystem utan de ingår i gruppen för asyltandvård. 
Folktandvården kan därför inte på ett enkelt sätt se vilka kostnader som är 
kopplade till gruppen som vistas inom regionen utan giltiga tillstånd och 
tandvård. 
Verksamhetens bedömning är dock att det handlar om få individer årligen.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Hur förhindras onödiga tandvårdsingrepp på illegala 

invandrare, ställd av Martin Kirchberg (SD). 
2. Interpellationssvar från Emmy Ahlstedt (C). 

 
Protokollsutdrag till: Martin Kirchberg (SD) 
  Emmy Ahlstedt (C) 
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§ 69  Ärendenummer RS 2024/619 

Svar på interpellation - Hur hanterar Region Kalmar län 
de höga sjukskrivningstalen och dess följder 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellationen 
Claus Zaar (SD) har ställt följande interpellation till regionstyrelsens 
ordförande Angelica Katsanidou: 
”De alarmerande höga sjukskrivningstalen och den låga graden av 
heltidstjänstgöring inom vårdsektorn i Region Kalmar län är en tydlig 
indikation på att arbetsmiljön inom vården inte är bra. Detta innebär inte 
bara en fara för patienternas säkerhet och kvaliteten på vården, utan också en 
ansträngd arbetsmiljö för vår personal. Problem såsom stress, 
underbemanning, brist på kvalificerade vikarier, och ökat administrativt 
arbete bidrar till flera oroande situationer. 
När sjuksköterskor med heltidstjänstgöring inte orkar jobba mer än 75%, 
som i november 2023, krävs det åtgärder för att säkerställa en fungerande 
hälso- och sjukvård. Bakom siffrorna döljer sig ett behov av tjänstgöring 
som går ihop med familjelivet. 
Regionens sätt att täcka brister med hjälp av hyrpersonal är en kostsam och 
kortsiktig lösning. Dessutom pressas lojal personal på så sätt till det yttersta 
och riskerar själva bland annat utbrändhet. Samtidigt som 122 sjuksköterskor 
utför byråkratiska uppgifter i stället för att underlätta sjukvårdens kliniska 
uppgifter. 
Med anledning av detta har jag följande frågor: 

1. Vilken analys har gjorts av orsakerna till de höga sjukskrivningstalen 
och hur har personalen involverats i arbetet? 

2. Vilka konkreta åtgärder har gjorts för att minska de höga 
sjukskrivningstalen bland sjuksköterskor inom Region Kalmar län? 

3. Vilka åtgärder görs för att förbättra arbetsmiljön för att 
sjuksköterskorna ska orka arbeta heltid? 

4. Vad har gjorts för att 122 sjuksköterskor i administrationen ska 
kunna bidra till att underlätta sjukvårdens kliniska uppgifter?” 
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Svar på interpellationen 
Angelica Katsanidou (S) har överlämnat interpellationen till Lena Granath 
(V), regionråd med ansvar för personalfrågor: 
”Region Kalmar län har en av Sveriges lägsta sjukskrivningstal. Men lägst är 
inte nödvändigtvis tillräckligt lågt. Vi arbetar aktivt för att få ner 
sjukskrivningstalen ännu mer. Det här arbetet är långsiktigt och många av de 
omställningar vi gör har effekt på sjuktalen. Som vi sagt under hela den här 
mandatperioden är kompetensförsörjningen inom vården en av våra allra 
största utmaningar. En utmaning vi inte enbart kan försöka rekrytera oss ur. 
Det är det som våra satsningar på tillgänglighet och nära vård delvis handlar 
om. Ett effektivare hälso- och sjukvårdsarbete ska leda till ett minskat behov 
för patienterna och en lättad börda för de anställda. 
Med det sagt så görs flera åtgärder för att direkt motverka 
sjukskrivningstalen. Det sker på grupp och individnivå och är i huvudsak av 
en förebyggande art. När det kommer till arbetsgrupper görs ett arbete på 
arbetsplatsträffar, vid medarbetarsamtal och för kompetenshöjning av chefer. 
Kompetenshöjningen har bland annat fokus på rehabiliteringsprocessen, 
förebyggande arbete utifrån friskfaktorer och lagutveckling. En nära 
samverkan med arbetsplatsernas skyddsombud sker självklart också. På 
individnivå består det förebyggande arbetet exempelvis av hälsosamtal, 
samtalsstöd, arbetsanpassningar och förebyggande rehabilitering. 
Arbetet med att förbättra alla våra anställdas arbetsmiljö sker främst genom 
det systematiska arbetsmiljöarbetet och genom en god dialog mellan chefer, 
fack, personal och ledning. Sysselsättningsgraden i våra verksamheter är 
hög, men vi måste fortsätta ta medarbetarnas arbetsmiljö på största allvar om 
vi ska kunna behålla och rekrytera fler till vårdyrken i vårt län. 
Till sist vill jag säga att samtliga som arbetar administrativt i regionens 
verksamheter bidrar direkt eller indirekt till att underlätta sjukvårdens 
kliniska uppgifter. 
På din fråga ”Vad har gjorts för att 122 sjuksköterskor i administrationen ska 
kunna bidra till att underlätta sjukvårdens kliniska uppgifter?” misstänker jag 
att du med ”bidra” menar arbeta med kliniska uppgifter. Därför hänvisar jag 
dig till det svar jag lämnade på din fråga om ifall vi är ”[beredda] att verka 
för att regionens 180 sjuksköterskor som redan finns i den administrativa 
personalen ska kunna stärka kärnverksamheterna vid behov?”, ställd 7 
mars.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Hur hanterar Region Kalmar län de höga 

sjukskrivningstalen och dess följder, ställd av Claus Zaar (SD). 
2. Interpellationssvar från Lena Granath (V). 

 
Protokollsutdrag till: Claus Zaar (SD) 
  Lena Granath (V) 
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§ 70  Ärendenummer RS 2024/627 

Svar på interpellation - Varför deltar regionen i ett 
forskningsprojekt om mångfald 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Martin Kirchberg (SD) har ställt följande interpellation till regionstyrelsens 
ordförande Angelica Katsanidou (S): 
”Vid regionstyrelsens sammanträde 2023-12-12, under ärende 10, Uppdrag 
23/08 - Redovisa regionala aktiviteter utifrån det nationella arbetet som drivs 
av Sveriges Kommuner och Regioner ”Sveriges viktigaste jobb” kring 
attraktiv arbetsgivare, återfinns en ”Strategi för en god kompetensförsörjning 
i Region Kalmar län”. I denna strategi slås det fast att: 
"Regionen ska fortsatt vara engagerat i mångfaldsområdet och tillsammans 
med Linneuniversitetet pågår ett långsiktigt forskningsprojekt kring 
mångfald. Mångfald kan bidra till nytänkande, utvecklar organisationen och 
göra att fler kan bidra till vår gemensamma välfärd". 
Mångfald kan betyda många saker. Det kan till exempel handla om biologisk 
mångfald, vilka nog de flesta skriver under på är viktigt, men i det här 
sammanhanget får man anta att mångfald avser olika etniciteter, kön, 
trosinriktningar, politiska åsikter m.m. och tesen brukar då vara att mångfald 
skulle ha ett egenvärde och tillför organisationen mervärde i sig självt. 
Denna syn på mångfald är dock långt ifrån självklar. Den kände Harvard-
sociologen Robert D. Putnam visade till exempel redan 2007 att det finns ett 
ofrånkomligt samband mellan mångfald och brist på social tillit, och att det 
inte har med rasism att göra. 
Sverigedemokraterna har inget emot mångfald i sig, men anser att det inte 
ska få vara en faktor vid rekryteringar. Vi anser att det är kompetens som ska 
avgöra vem som får jobbet, inte till exempel vilken hudfärg eller kön en 
person har. 
Jag vill, med anledning av ovanstående, ställa följande frågor: 

• Vad har detta forskningsprojekt för formellt uppdrag? 

• Vad är kostnaden för Region Kalmar län att delta i projektet? 

• Från vilka förvaltningar kommer de medarbetare som deltar i 
projektet och hur många timmar arbetstid går åt? 

• När ska projektet vara klart? 

39Comfact Signature Referensnummer: 1761063



Region Kalmar län 
Datum 
2024-04-25 

 
 

 

 

• Hur tänker sig regionstyrelsens ordförande att Region Kalmar läns 
verksamheter ska kunna dra nytta av forskningsresultatet?” 

Svar på interpellationen 
Angelica Katsanidou (S) har överlämnat interpellationen till Lena Granath 
(V), regionråd med ansvar för personalfrågor, som lämnar för följande svar: 
”Region Kalmar län arbetar aktivt med likabehandling och har gjort detta i 
flera år. I Region Kalmar läns policy står det bland annat ”Alla som kommer 
i kontakt med Region Kalmar län får bra bemötande och god service. Vårt 
arbete utgår från de mänskliga rättigheterna och präglas av att alla människor 
är lika mycket värda. Mänskliga rättigheter gäller för alla människor och alla 
människor har rätt till livet på lika villkor. Varje människa möts med respekt 
och utifrån sina förutsättningar. De vi möter behandlas likvärdigt oavsett 
personliga egenskaper, bostadsort, ålder, kön, funktionsnedsättning, 
utbildning, socioekonomisk ställning, etnisk eller religiös tillhörighet, 
sexuell läggning, könsidentitet eller könsuttryck”. 
Det finns ett egenvärde i mångfald och förståelse för varandra. Social 
segregering leder till ojämlika rekryteringsprocesser och ett ojämlikt 
bemötande (oavsett om det är avsiktligt eller inte) är inte bara otrevligt, utan 
kan leda till misskommunikation som inom våra verksamheter kan leda till 
fördyringar och sämre hälsa. 
Linnéuniversitet har ett flerårigt forskningsprojekt med medel från 
Vetenskapsrådet där en del sker i samverkan med 
organisationer/arbetsgivare. Det formella uppdraget för detta 
forskningsprojekt är att skapa kunskap om vilka åtgärder som är effektiva för 
att främja mångfald i organisationer och även mer allmänt. Målet är att i 
samarbete använda tillämpad forskning för att skapa både praktisk och 
allmän kunskap i ämnet till exempel genom att medvetandegöra stereotyper 
och hur vi kan arbeta med det. 
För Region Kalmar läns del innebär samarbetet med Linnéuniversitet att vi 
får del av kunskap och erfarenhet på området. Regionens service och tjänster 
för invånarna ska vara likvärdigt för alla. Ur ett rekryteringsperspektiv är det 
viktigt att ha kunskaper om hur mångfald påverkar oss för att på ett så säkert 
sätt som möjligt rekrytera utifrån kompetens och erfarenhet snarare än 
utifrån förutfattade meningar och just stereotyper. Det kan också vara bra att 
skapa bättre förståelse för varandra inom en arbetsplats för att främja 
arbetsmiljön. 
Forskningsprojektet drivs fullt ut av Linnéuniversitet och deras forskare och 
de avgör tidsplanen. Regionen får del av resultaten i olika former. När 
exempelvis utbildningar och föreläsningar genomförs/hålls avgörs regionens 
deltagande utifrån behov och möjlighet i verksamheten. 
Att få mer kunskap om hur regionen kan arbeta med likabehandling på olika 
sätt kan hjälpa medarbetare och chefer att arbeta och verka i den mångfald 
som finns i samhället. Det är också en viktig faktor i regionens 
kompetensförsörjningsarbete.” 
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Handlingar 
1. Interpellation - Varför deltar regionen i ett forskningsprojekt om 

mångfald, ställd av Martin Kirchberg (SD). 
2. Interpellationssvar från Lena Granath (V). 

 
Protokollsutdrag till: Martin Kirchberg (SD) 
  Lena Granath (V) 
 

41Comfact Signature Referensnummer: 1761063



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  

Datum 
2024-04-25 

 
 

 
Regionfullmäktige 
 

 
 

 
 

 
 
 

 
 

§ 71  Ärendenummer RS 2024/605 

Svar på fråga - När kan Västerviks museum tas upp i 
kultursamverkansmodellen 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på frågan till protokollet. 

Fråga 
Carl Dahlin (M) har ställt följande fråga till Malin Anell (S), regionråd med 
ansvar för regional utveckling och kultur: 
”I regionens dokument omnämns för första gången Västerviks museum i år 
som en kandidat till att ingå i kultursamverkansmodellen. 
För ett år sedan blev jag ombedd av regionala utvecklingsnämndens 
presidium att avvakta med ett besök på Västerviks museum då ni ville dit 
först. Efter presidiets besök förtydligades Västerviks museums framtid i 
regionala dokument, där andemeningen kan anses vara att museet ska tas upp 
i kultursamverkansmodellen.  
När jag för en tid sedan besökte Västerviks museum framgick däremot att 
det närmast varit stiltje i kommunikationen gentemot museet. Och trots deras 
förfrågan om när de kan tänkas vara redo för nästa steg mot 
kultursamverkansmodellen har svaren uteblivit. 
Med anledning av ovanstående vill jag fråga Malin Anell (S) 

• Vad är majoritetens besked till Västerviks museum angående när de 
kan tänkas tas upp i kultursamverkansmodellen?” 

Svar på fråga 
Malin Anell (S) lämnar följande svar på frågan: 
”Moderaten Carl Dahlin ställer frågan om när Västerviks museum planeras 
komma in i kultursamverkansmodellen. Svaret är enkelt att Västerviks 
museum står på tur att komma in i kultursamverkansmodellen och få 
regionala medel. Just nu pågår remissrunda för den nya kulturplanen och 
remissvar om just Västerviks museum införande. Vi inväntar den processen 
och vill färdigställa kulturplanen i första skedet.” 

Handlingar 
1. Fråga - När kan Västerviks museum tas upp i 

kultursamverkansmodellen, ställd av Carl Dahlin (M). 
2. Svar från Malin Anell (S) 
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Protokollsutdrag till: Carl Dahlin (M) 
  Malin Anell (S) 
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§ 72  Ärendenummer RS 2024/606 

Fråga - Folktandvården Mörbylånga 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på frågan till protokollet. 

Fråga 
Carl Dahlin (M) har ställt följande fråga till Emmy Ahlstedt (C), regionråd 
med ansvar för hälso- och sjukvård: 
”Under hösten förra året lades ett sparbeting på 200 miljoner kronor. Enligt 
beskedet var en av åtgärderna att stänga Folktandvårdens klinik på Torget i 
Mörbylånga. 
Det har dock visat sig att regionen sitter fast i ett hyreskontrakt som löper 
fram till 2030. I skrivande stund har inga större ansatser gjorts för att avsluta 
detta i förväg. 
Det är lätt att fråga sig hur väl förberett beslutet om nedläggning var, eller 
hur akuta sparkraven är om ett hyresavtal på en nedlagd tandvårdsklinik inte 
sägs upp utan fortsätter att löpa på. Skulle det fortsätta till 2030 är det 
mycket skattepengar för en sedan länge nedlagd klinik, som bättre skulle 
kunna användas till annat. 
Min fråga till Emmy Ahlstedt (C) lyder  

• Visste du om att kontraktet löper ut först 2030 och vad tänker 
majoriteten göra åt det?” 

Svar på frågan 
Emmy Ahlstedt (C) lämnar följande svar på frågan: 
”Carl Dahlin har ställt en fråga till mig om jag visste att hyreskontraktet för 
folktandvården i Mörbylånga sträcker sig fram till 2030 och vad jag tänker 
gör åt det. 
När beslutet togs att slå samman verksamheten vid folktandvården i 
Mörbylånga med verksamheten i Färjestaden så hade vi vetskap kring att 
hyreskontraktet i Mörbylånga sträcker sig till 2030. 
Verksamhetsförändringen är en del av de ekonomiska åtgärder som 
regionstyrelsen beslutat om. Hyreskostnaden är en del av alla kostnader som 
följer en tandvårdsklinik. 
Det har gjorts insatser för att komma ur hyreskontraktet tidigare än 2030. 
Dels har samtal förts med andra aktörer. Dels har kontaktförsök gjorts med 
Mörbylånga Bostad AB för att försöka förhandla men dessvärre utan 
respons. Arbetet för att hitta en lösning kommer fortsätta.” 
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Handlingar 
1. Fråga - Folktandvården Mörbylånga, ställd av Carl Dahlin (M). 
2. Svar från Emmy Ahlstedt (C). 

 
Protokollsutdrag till: Carl Dahlin (M) 
  Emmy Ahlstedt (C) 
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§ 73  Ärendenummer RS 2024/612 

Svar på fråga - Läkarsituationen i Virserum – vad 
händer framöver 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på frågan till protokollet. 

Fråga 
Anders Andersson (KD) har ställt följande fråga till regionrådet Mattias 
Adolfson (S): 
”Under mycket lång tid har allmänhet och patienter i Virserums och 
Järnforsen haft tillgång till läkare dels på tidigare vårdcentralen och under de 
senaste 20 åren via de privata avtal som två allmänläkare haft med 
landstinget/regionen. 
Denna ”nära vård” långt innan begreppet fick fäste i sjukvårdsdebatten har 
varit en stor tillgång för oss som bor i sydvästra delarna av Hultsfreds 
kommun. 
Jag har från allmänheten fått många frågor under senaste tiden om vad som 
kommer att hända framöver. Om jag förstår läget rätt så är det aktuellt med 
att förnya vårdavtalet med läkarna som är verksamma i Virserum. Min 
förhoppning är att regionen kan garantera läkarverksamhet i Virserum 
genom fortsatt vårdavtal med läkarna som nu är verksamma. Det är en 
lösning som skapar kontinuitet för patienterna vilket ofta framhålls som 
särskilt kvalitet inom primärvården. Dessutom handlar det om att skapa 
långsiktig trygghet för lokalbefolkningen. 
Därför är min fråga till regionrådet och ordföranden i hälso- och 
sjukvårdsberedningen: 

• Kan patienter och allmänhet känna trygghet i att läkarverksamhet 
kommer att finnas också i framtiden i Virserum?” 

Svar på frågan 
Mattias Adolfson (S) har överlämnat frågan till Emmy Ahlstedt (C), 
regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård, som lämnar följande svar: 
”Samtliga vårdvalsavtal med privata vårdgivare inom vårdvalet behöver 
förnyas då nya krav har tillkommit (tex. det nya informationsdirektivet 
NIS2) och dessa behöver vi ta höjd för i våra avtal. Samtliga kommer 
emellertid i god tid inför årsskiftet 2024/2025 erbjudas nya 
primärvårdvalsavtal/överenskommelser. 
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Jag delar Anders Anderssons förhoppning att det ska vara möjligt för 
invånare och patienter i Virserum och Järnforsen att även efter årsskiftet 
2024/2025 ska ha tillgång till läkarverksamhet på samma sätt som idag.” 

Handlingar 
1. Fråga - Läkarsituationen i Virserum – vad händer framöver, ställd av 

Anders Andersson (KD). 
2. Svar från Emmy Ahlstedt (C) 

 
Protokollsutdrag till: Anders Andersson (KD) 
  Emmy Ahlstedt (C) 
 

47Comfact Signature Referensnummer: 1761063



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  

Datum 
2024-04-25 

 
 

 
Regionfullmäktige 
 

 
 

 
 

 
 
 

 
 

§ 74  Ärendenummer RS 2024/628 

Svar på fråga - Vilka investeringar har gjorts i 
flygplatsen 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på frågan till protokollet. 

Fråga 
Martin Kirchberg (SD) har ställt följande fråga ställd till regionstyrelsens 
ordförande Angelica Katsanidou (S): 
”Region Kalmar län äger 50 procent av aktierna i Kalmar Öland Airport AB. 
Bolaget ansökte i slutet av 2023 om utökat borgensåtagande från ägarna och 
regionfullmäktige beslutade 2024-03-07 att utöka borgensramen för bolaget 
med 32 278 000 kr. 
Bolaget angav att behovet var för att ”genomföra en upplåning avseende 
gjorda och kommande års investeringar”. Det gick inte att utläsa ur 
beslutsunderlaget till regionfullmäktige vilka dessa investeringar var och är, 
och på en fråga under sammanträdet i regionfullmäktige kunde inte heller 
någon ansvarig redogöra för detta. 
Jag vill, med anledning av ovanstående, ställa följande fråga: 

• Vilka är dessa ”gjorda och kommande års investeringar”, med 
belopp, som hänvisades till i begäran om utökad borgensram?” 

Svar på frågan 
Angelica Katsanidou (S) har överlämnat frågan till Karin Helmersson (C), 
regionråd med ansvar för regional utveckling, som lämnar följande svar: 
”Martin Kirchberg (SD) har ställt en fråga till mig om vilka ”gjorda och 
kommande års investeringar” gällande Kalmar Öland Airport kopplat till 
regionfullmäktiges beslut i mars 2023 om utökat borgensåtagande. 
En flygplatsverksamhet har kontinuerligt behov av att genomföra 
investeringar av olika slag. Det handlar om landningsbanor och 
uppställningsplatser, byggnader, fordon, flygtrafikledning, säkerhet, mm. 
Under perioden 2020–2023 gjordes investeringar motsvarande drygt 24 
mnkr, där de större investeringarna utgjordes av fordon (räddningsbil och 
avisarbil) och upprustning av banbelysning. För 2024 budgeteras det för 
investeringar för motsvarande 28,5 mnkr. Omkring 16 mnkr av investeringen 
för 2024 avser markarbete såsom uppställningsplatta för allmänflyg och 
väginfrastruktur. Resterande investeringar som planeras för 2024 avser 
säkerhets-/passersystem eller flygledningsutrustning. Sett över hela perioden 
2020–2024 avser knappt 18 mnkr markarbete, 1 mnkr avser byggnader, 
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knappt 1 mnkr avser inventarier, knappt 8 mnkr avser fordon, knappt 2 mnkr 
avser digitaliseringsåtgärder, 8 mnkr avser säkerhetsåtgärder och drygt 15 
mnkr avser utrustning till flygtrafikledningen.” 

Handlingar 
1. Fråga - Vilka investeringar har gjorts i flygplatsen, ställd av Martin 

Kirchberg (SD). 
2. Svar från Karin Helmersson (C). 

 
Protokollsutdrag till: Martin Kirchberg (SD) 
  Karin Helmersson (C) 
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§ 75  Ärendenummer RS 2024/635 

Svar på fråga - Personalförsörjning av 
ambulansverksamheten 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på frågan till protokollet. 

Fråga 
Jimmy Loord (KD) har ställt följande fråga till Mattias Adolfson (S), 
regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård: 
”Utmaningarna inom ambulansverksamheten gällande personalförsörjning är 
stora. Det faktum att regionstyrelsen alldeles nyligen tog beslut om att 
ansöka om dispens från reglerna kring arbetstid och dygnsvila för länets 
ambulansstationer är ett tydligt tecken. 
Trots detta tackar, enligt uppgift, ambulanssjukvården nej till kvalificerad 
personal med mångårig erfarenhet som söker tjänster inom verksamheten. 
Min fråga är därför: 

• Stämmer det att ni säger nej till kvalificerad personal med mångårig 
erfarenhet som söker tjänster inom ambulansen? I så fall varför?” 

Svar på frågan 
Mattias Adolfson (S) har överlämnat frågan till Lena Granath (V), regionråd 
med ansvar för personalfrågor: 
”Vi som ledande politiker lägger oss inte i enskilda rekryteringsprocesser på 
den nivå som frågan gäller och bör därför inte kommenterar detaljer i 
sådana. Med det sagt kan det hända att personer med kompetens som anses 
vara relevant inte rekryteras, även om det finns behov av att rekrytera fler 
medarbetare till verksamheten. 
Vid rekryteringar är det många olika aspekter som behöver beaktas varav 
formell och reell kompetens naturligtvis är mycket viktiga. Dock kan andra 
omständigheter göra att en sökande inte bedöms passa för den aktuella 
tjänsten. Det åligger den rekryterande chefen att göra en samlad bedömning 
innan beslut om en eventuell anställning tas.” 

Handlingar 
1. Fråga - Personalförsörjning av ambulansverksamheten, ställd av 

Jimmy Loord (KD). 
2. Svar från Lena Granath (V). 
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Protokollsutdrag till: Jimmy Loord (KD) 
  Lena Granath (V) 
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§ 76  Ärendenummer RS 2024/104 

Anmälningsärenden 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar anmälningsärendena till protokollet. 

Bakgrund 
Följande ärenden anmäls till regionfullmäktige för kännedom: 
1. Inkomna motioner och medborgarförslag: 

a. Motion - Förbered länet för ambulanshelikopter, ställd av Jimmy 
Loord (KD) (RS 2024/504). 

b. Motion - Tågstopp i anslutning till Kalmar Öland Airport, ställd 
av Carl Dahlin (M) och Daniel Lindvall (M) (RS 2024/509). 

c. Motion - Osteoporosmottagning/ osteoporoskoordinatörer, ställd 
av Lennart Hellström (M), Malin Sjölander (M), Monica 
Ljungdahl (M), Sven Sparavec (M) och Robin Hanzl (M) (RS 
2024/554). 

2. Protokoll från regionstyrelsen, nämnder och beredningar: 
a. Protokoll från regionstyrelsen 7 mars och 26 mars 2024. 
b. Protokoll från regionala utvecklingsnämnden 20 mars 2024. 
c. Protokoll från beredningen för hälso- och sjukvård 20 mars 2024. 
d. Protokoll från beredningen för hållbarhet och folkhälsa 20 mars 

2024. 
3. Övriga anmälningsärenden: 

a. Revisionsplan för Regionrevisorernas granskning av 
verksamheten under år 2024 (RS 2024/450). 

b. Hälsobokslut för Region Kalmar län 2023 (RS 2024/6). 
c. Projektberättelse avseende fastighetsinvesteringar 2023 (RS 

2024/249). 
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§ 57 Regional Cykelinfrastrukturplan Kalmar län 2023 – 2033 

Omröstningslista – Förslag till återremiss 

 

Ledamot Ja Nej Avstår 

Lena Segerberg (S) Ja   

Ellinor Troli (M)  Nej  

Bo Karlsson (SD)  Nej  

Per Wimarsson (S) Ja   

Maud Ärlebrant (KD)  Nej  

Marcus Fridlund (S) Ja   

Joachim Starck (C) Ja   

Emil Jörgensen (M)  Nej  

Börje Nordström (SD)  Nej  

Daniel Ståhl (V) Ja   

Åke Jägerö (S) Ja   

Rosie Folkesson (S) Ja   

Ola Hammarbäck (KD)  Nej  

Åsa Ottosson (M)  Nej  

Erik Arvidsson (SD)  Nej  

Mattias Wärnsberg (S) Ja   

Magnus Danlid (C) Ja   

Jonny Bengtsson (S) Ja   

Robin Hanzl (M)  Nej  

Anne-Marie Norman (SD)  Nej  

Peter Wretlund (S) Ja   

Anders Andersson (KD)  Nej  

Lena Granath (V) Ja   

Rickard Bäck (S) Ja   

Lennart Hellström (M)  Nej  

Anni Juhl Nielsen (SD)  Nej  

Elin Sejnehed (S) Ja   

Mahmoud Al Mokdad (C) Ja   
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Pär-Gustav Johansson (M)  Nej  

Chatrine Pålsson Ahlgren (KD)  Nej  

Sune Olsson (SD)  Nej  

Martina Aronsson (S) Ja   

Maria Ixcot Nilsson (S) Ja   

Daniel Lindvall (M)  Nej  

Martin Kirchberg (SD)  Nej  

Jonny Andersson (V) Ja   

Henrik Nilsson Bokor (S) Ja   

Jimmy Loord (KD)  Nej  

Mårten Ekblad (S) Ja   

Sven Sparavec (M)  Nej  

Karin Helmersson (C) Ja   

Lillemor Marcus Jonsson (SD)  Nej  

Malin Anell (S) Ja   

Emma Lilliehorn (M)  Nej  

Bodil Liedberg Jönsson (S) Ja   

Margreth Johansson (KD)  Nej  

Claus Zaar (SD)  Nej  

Ing-Marie Karlsson (S) Ja   

Monica Ljungdahl (M)  Nej  

Jan Martinsson (V) Ja   

Solvig Holmer (S) Ja   

Bengt Törnblad (C) Ja   

Göran Gustafsson (SD)  Nej  

Steve Sjögren (S) Ja   

Arne Sjöberg (KD)  Nej  

Carl Dahlin (M)  Nej  

Lasse Johansson (S) Ja   

Petra Gustafsson (SD)  Nej  

Jeanette Sandström (S) Ja   

Eila Medin (M)  Nej  

Per Olof Johansson (S) Ja   

Marwin Johansson (KD)  Nej  
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Emmy Ahlstedt (C) Ja   

Göran Bågenholm (SD)  Nej  

Kristina Sjöström (S) Ja   

Sara Kånåhols (V) Ja   

Jonas Erlandsson (S), ordförande Ja   

Resultat 35 32  
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